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JAARVERSLAG 2018 
 

De missie van Stichting paardrijden voor gehandicapten “In het Zadel” is “gehandicapten de 

gelegenheid te geven tot het beoefenen van de paardensport en al hetgeen wat daarmee rechtstreeks 

of zijdelings verband houdt”. Ook in 2018 is dat op de hieronder beschreven wijze weer tot uiting 

gebracht. De stichting is aangesloten bij de Federatie Paardrijden voor Gehandicapten (FPG).  

 

Elke maandag krijgen zo'n 50 tot 60 ruiters paardrijlessen op Ruitersportcentrum De Schimmelkroft te 

Heemskerk. De lessen worden begeleid door een speciaal getraind/opgeleid instructieteam van drie 

personen en ongeveer 50 vrijwilligers die zich belangeloos inzetten. 

 

In de ochtend rijden de leerlingen van Heliomare Onderwijs. Deze leerlingen worden extra begeleid 

door een leerkracht van Heliomare. Ook is er een fysiotherapeute aanwezig. Ook dit jaar is naar volle 

tevredenheid de samenwerking met Heliomare Onderwijs voortgezet.  

 

Bewoners van SIG en Harteheem/De Hartekampgroep (uit resp. Wijk aan Zee, Heemskerk en 

Castricum), een bewoner van Stichting Meander uit Heemskerk en 3 particuliere ruiters rijden ’s 

middags; evenals een autistische amazone die vanwege haar bijzondere handicap privé-les krijgt 

waarbij vaste begeleiders noodzakelijk zijn. Na schooltijd rijden drie groepen ruiters in hun vrije tijd. 

Daarnaast vinden regelmatig “proeflessen” plaats voor nieuw aangemelde ruiters, zodat beoordeeld 

kan worden (eventueel in samenspraak met een fysiotherapeut) of voor deze persoon het paardrijden 

tot de mogelijkheden behoort.  

 

Het bestuur heeft dit jaar zes keer vergaderd. Daarnaast heeft het bestuur ook twee keer in klein comité 

vergaderd over de financiën. Tussentijds zijn ook nog vele ad hoc besprekingen gevoerd. Tenslotte is 

er ook diverse keren een “coördinatorenoverleg” geweest, waarbij afstemming plaats vond over de 

wekelijkse gang van zaken tussen instructie, vrijwilligers, Heliomare en het bestuur (zie verder). 

 

 

Acties en evenementen 

• Het bestuur bestaat in 2018 uit zes leden en functioneert naar volle tevredenheid. De 

overlegstructuur voldoet goed. Het voltallige bestuur komt zes keer per jaar bij elkaar. Er is een 

apart financieel bestuurlijk overleg. Hierbij zijn de voorzitter, penningmeester en secretaris 

aanwezig. Dit overleg heeft twee maal plaatsgevonden.  

Daarnaast is er een coördinatorenoverleg in het leven geroepen. Bij dit overleg is iemand van het 

bestuur aanwezig. Op deze wijze kunnen zaken van de werkvloer sneller afgehandeld worden. 

 

• Ook is er in klein comité regelmatig overleg met Heliomare. Onze afspraken zijn nooit officieel vast 

gelegd. Daarom is in onderling overleg besloten om de afspraken en het tarief te formaliseren. 

Inmiddels is er een concept contract dat in de loop van volgend jaar definitief moet worden.  

 

• Op bestuurlijk vlak hebben wij dit jaar helaas afscheid moeten nemen van Rinus Koene. Wegens 

privé omstandigheden heeft hij zijn taken onverwacht per 1 september 2018 neergelegd. Het is 

moeilijk om op korte termijn een opvolger voor hem te vinden. Hier zal ook begin 2019 hard aan 

gewerkt worden. Ter overbrugging hebben wij Els Koudijs bereid gevonden om de lopende taken 

van Rinus Koene tijdelijk over te nemen. Hiervoor zijn wij haar heel dankbaar. 

Verder hebben er dit jaar geen wisselingen plaatsgevonden. De zittingstermijnen van de Egbert 

Gorter en Marijke Bruns zijn verlengd.  
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• De instructrice, Susan Snel, geeft zowel in de ochtend als in de middag les. Als achtervang bij 

vakantie, zwangerschap en ziekte fungeren Annelies Hillebrandt en Wim van Bergenhenegouwen. 

Het instructie team houdt zich door middel van bijscholing op de hoogte van de laatste 

ontwikkelingen. Wij zijn bijzonder tevreden over de kwaliteit van de instructie in het afgelopen jaar.  

 

• Lotte Cammeraat en Yvette van Os hebben beide bij ons stage gelopen en zijn beide geslaagd voor 

het IPG diploma. Zij waren een van de betere kandidaten, mede dankzij de opleiding van Susan 

Snel. Yvette van Os valt inmiddels bij afwezigheid van Susan Snel in.  

 

• De inzet van vrijwilligers is voor de continuïteit van SPG In het Zadel onmisbaar. Het bestuur hecht 

daarom veel waarde aan een goed contact met hen en ook aan de contacten tussen de vrijwilligers 

onderling. Tijdens de ochtend zijn er immers andere vrijwilligers aanwezig dan tijdens de middag, 

omdat het vrijwilligerswerk fysiek belastend is. Om de betrokkenheid van de vrijwilligers en relatie 

met hen te behouden (en daardoor misschien ook nieuwe vrijwilligers te interesseren) wordt er 

regelmatig een nieuwsbrief uitgegeven. Deze is in 2018 vier keer uitgegeven.  

 

• Dit jaar is ook drie keer een aparte nieuwsbrief voor de ouders/verzorgers uitgegeven.  Deze 

nieuwsbrief wordt ook gepubliceerd op onze internetsite en opgehangen in de wachtruimte.  

 

• Het tekort aan vrijwilligers is een doorlopende grote zorg van het bestuur. Zonder vrijwilligers is 

het realiseren van het paardrijden volstrekt onmogelijk. De situatie was in 2018 op diverse 

momenten zelfs zeer nijpend. Er is op allerlei manieren gewerkt om hier een oplossing voor te 

vinden. Gelukkig waren er ook dit jaar een aantal erg goede maatschappelijke stagiaires. Het aantal 

vrijwilligers blijft een bron van aandacht voor het bestuur. Inmiddels zijn er zelfs drie bestuursleden 

die zelf ook meelopen bij de lessen.  

 

• Om de werkzaamheden van de vrijwilligers beter te kunnen stroomlijnen, wordt gewerkt met 

vrijwilligerscoördinatoren. Zowel voor de ochtend (Margriet IJsseldijk), als voor de middag (Adry 

Hulst) en voor de namiddag (Patricia Hoffman) zijn hier kandidaten voor gevonden. Deze 

coördinatie heeft ook dit jaar meer vorm gekregen en wordt door alle partijen nog steeds als een 

grote aanwinst ervaren.  

Wij bieden de coördinatoren aan om zich door middel van bijscholing op de hoogte van de laatste 

ontwikkelingen te houden. 

 

• In het kader van het kwaliteitsproject van de FPG heeft het bestuur in het verleden besloten om de 

vrijwilligers de cursus Deskundigheidsbevordering aan te bieden. Op dit moment wordt de cursus 

door de FPG herzien. Besloten is om weer te inventariseren aan welke modules behoefte is en deze 

in 2019 weer aan te bieden.  

 

• In het afgelopen jaar is er tijdens een maandagochtend aandacht besteed aan de diverse 

materialen (zadels, pad's en teugels) alsmede aan de omgang met paarden (opzadelen en 

begeleiden). Het is de bedoeling om ook volgend jaar dit regelmatig te herhalen omdat hieraan de 

meeste behoefte bestaat.  

 

• Het bestuur van SPG In het Zadel vindt veiligheid voor de vrijwilligers heel belangrijk. Daarom 

hebben wij binnen de stichting een vertrouwenspersoon aangesteld die er is voor vrijwilligers. Het 

bestuur heeft gezocht naar een integere kandidaat die zowel bekend is met de ochtend- als de 

middagvrijwilligers. Wij hebben Els Koudijs (zelf vrijwilliger en oud bestuurslid bij de stichting) 

bereid gevonden om binnen SPG In het Zadel de taak van vertrouwenspersoon op zich te nemen. 

 

• Op 13 september 2018 hebben Patricia Hoffman en Els Koudijs namens SPG In het Zadel 

deelgenomen aan de stagemarkt bij het Kennemercollege in Beverwijk, georganiseerd door de 

school en de Vrijwilligerscentrale Beverwijk / Heemskerk. De verplichting aan scholen voor 

maatschappelijke stages is echter komen te vervallen en dat zal volgend jaar ongetwijfeld ook 

gevolgen hebben voor onze organisatie.  

Daarnaast heeft een bestuurslid deelgenomen aan het Platform Overleg Maatschappelijke stages 

op 8 maart 2018. 
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• Onze vrijwilligers waren ook dit jaar weer collectief verzekerd op de polis van de VNG zoals deze 

door de gemeente Heemskerk is afgesloten voor alle vrijwilligers binnen haar gemeente.  

 

• Om de administratieve organisatie beter te organiseren, bijvoorbeeld verzekeringstechnisch, is het 

afgelopen jaar gewerkt met een vrijwilligershandboek. Hierin worden alle benodigde zaken voor 

vrijwilligers bijgehouden. Ook is er een ongevallen registratie aanwezig.  

 

• Het protocol “lief en leed” is in 2018 bijgesteld om meer eenheid te krijgen in wat wij als stichting 

doen bij o.a. vertrek, overlijden, zwangerschap van een vrijwilliger. 

 

• Om onze waardering voor de vrijwilligers eens extra onder de aandacht te brengen, hebben al onze 

vrijwilligers dit jaar een lente attentie ontvangen. 

 

• Ook hebben wij op zondag 9 september 2018 een vrijwilligersdag georganiseerd. Naast een 

terugblik op het afgelopen jaar en voorlichting over de verschillende soorten beperkingen van de 

ruiters voor het komende jaar, hebben we dit jaar een uitstapje gemaakt naar SHIP in IJmuiden.  

Er was een buitengewoon goede opkomst en het bezoek aan SHIP was zeer geslaagd. Dank aan 

Alma Tervoort voor de goede organisatie! 

 

• Gelukkig was het ook dit jaar financieel weer mogelijk om de vrijwilligers een attentie met Kerstmis 

te kunnen geven. Dit keer in de vorm van een kerstbrood en een persoonlijke brief. Met dank aan 

Bakker Meijer die als extra nog een pak kerstkoekjes had toegevoegd.  

 

• Op zondag 18 maart 2018 is door de ruiters van “In het Zadel” een demonstratiedag gehouden. 

Deze dag konden zij aan iedereen (familie en vrienden) laten zien hoever zij inmiddels gevorderd 

zijn met het paardrijden. Het was een gezellige en drukbezochte dag, waarna iedere deelnemer een 

rozet en een vaardigheidscertificaat mee naar huis mocht nemen. Met bijzondere dank aan jurylid 

Yvonne Vellinga. 

 

• Op initiatief van een van onze vrijwilligsters, Brynn van Kaam, is vorig jaar gestart met het opzetten 

van aangepaste wedstrijden. Dit jaar is er wederom een wedstrijd gehouden, namelijk op 15 april. 

De wedstrijd is heel erg goed verlopen. Het was laagdrempelig en de ruiters waren erg 

enthousiast. De wedstrijd is geen officiële FNRS wedstrijd, omdat de ruiters dan ook een 

ruiterpaspoort zouden moeten aanschaffen. Het wordt georganiseerd door het RSC De 

Schimmelkroft onder de pet van SPG In het Zadel.  

 

• De laatste lesdag voor de zomervakantie, maandag 16 juli 2017, was een zeer enerverende dag. Het 

was dit jaar gelukkig een droge dag. Door de droge zomer ontstond er spontaan een brand in het 

duingebied, dat vervolgens geëvacueerd werd. Ook onze koetsen met ruiters moesten hals over 

kop terug naar de manege. Gelukkig is alles goed afgelopen. Grote dank gaat uit naar Jan Tuin die 

rijtuigen, inclusief koetsiers, beschikbaar had gesteld voor dit evenement en aan Rinus Koene die 

de hele dag, inclusief de evacuatie, goed georganiseerd heeft. 

Traditiegetrouw werd op deze dag door Heliomare weer een overdadige picknick lunch 

aangeboden aan al onze vrijwilligers. Dit werd bijzonder op prijs gesteld. Tenslotte kregen alle 

kinderen hun “ruiterrapport”. 

 

• Met Sinterklaas hebben de ruiters een  “Pietendiploma” gekregen. Voor de vrijwilligers was er iets 

lekkers.  

 

• Er was dit jaar geen wachtlijst van kinderen en volwassenen die graag wilden komen rijden. 

Iedereen kon na een proefles geplaatst worden. 

 

• De veelheid aan aangepast materiaal dat in ons bezit is, vergt ook het nodige onderhoud. 

Bestuursleden hebben in januari gezamenlijk al het harnachement gepoetst. 
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• De wachtruimte is erg vol. We komen ruimte tekort. Daarom zijn er extra kasten op hoogte 

geplaatst. 

 

• Ook dit jaar is er voor de twee liftinstallaties nauwkeurig een liftdossier bijgehouden. De liften 

hebben hun jaarlijkse onderhoudsbeurt gehad, zijn goedgekeurd en hebben een 

goedkeuringscertificaat van het Liftinstituut gekregen.  

 

• In de ochtend zijn veel kinderen met een rolstoel. Deze hebben een sling, maar die past helaas niet 

op de beugel van onze tillift. Het zou veel tijd en werk schelen als er een beugel zou die op de sling 

van de kinderen past. Daarom hebben wij via Ergocare een aangepaste beugel op proef gehad. 

Deze beugel beviel zo goed dat wij deze zelf aangeschaft hebben.  

 

• Alle beugels op de manege zijn vervangen door nieuwe veiligheidsbeugels. De oude clips 

vertoonden dusdanige gebreken dat deze gereclameerd zijn bij de leverancier.  

 

• Er zijn twee opstapblokken aangeschaft. Deze zijn erg zwaar, maar het werkt fantastisch. Voor het 

blok in de binnenbak hebben wij subsidie ontvangen via de FPG/Parapaard. Het andere blok staat 

in de 2e rijhal en is door RSC De Schimmelkroft betaald. Wij willen Wim van Bergenhenegouwen 

hier heel hartelijk voor danken. 

 

• Dit jaar hebben de in gang gezette veranderingen voor de FPG steeds meer vorm gekregen. Wij 

ervaren dit als zeer positief.  Er zijn diverse vergaderingen waarbij onze penningmeester aanwezig 

is geweest. Zij heeft daarnaast plaatsgenomen in de leden commissie van de FPG.  

 

• Het PWN heeft ons opnieuw de mogelijkheid geboden om gebruik te maken van de wandelroutes 

in de Overbossen. Voor instructeurs, ruiters, vrijwilligers en niet in de laatste plaats de paarden en 

pony’s, zijn deze “buitenritjes” een welkome afwisseling van de lessen. 

Ook hebben wij weer een vergunning gekregen om met paard en wagen in het duin te rijden.  

 

• Onze eigen internetsite www.inhetzadel.nl is ook dit jaar operationeel geweest. Ook van het eigen 

e-mail adres (info@inhetzadel.nl) wordt veel gebruik gemaakt. Daarnaast worden regelmatig 

berichtjes geplaatst op onze eigen Facebookpagina.  

Inmiddels wordt er hard gewerkt aan een nieuwe website. Deze zal begin volgend jaar gereed zijn.  

 

• Naast de vrijwilligers blijven ook de financiën een terugkerend probleem en het is een uitdaging 

hier inventief mee om te gaan.  

 

• De subsidie situatie blijft nijpend. Veel gemeentes geven aan dat men de subsidies wederom zal 

herzien of dat deze niet zullen worden geïndexeerd.  

Wij kunnen voor het uitoefenen van onze activiteiten geen gebruik maken van een door de 

gemeente gesubsidieerde accommodatie zoals bijvoorbeeld een gymzaal. Wij huren de 

accommodatie, paarden en instructie in bij Ruitersportcentrum “De Schimmelkroft”. En hoewel wij 

een naar onze mening zeer concurrerend tarief voor de paardrijlessen bedongen hebben, blijft het 

feit dat wij te maken hebben met een kostenpost die ieder jaar (ongesubsidieerd) marktconform 

stijgt.  

Gezien de teruglopende inkomsten van derden en de marktconforme verhogingen van onze 

kostenposten, zou een verdere verlaging van de gemeentelijke subsidies voor onze organisatie 

desastreus zijn. Wij vragen hier bij de diverse subsidie gevende gemeentes regelmatig aandacht 

voor. 

 

• Extra zorgpunt in onze kosten in de aangekondigde BTW verhoging. Dit betekent dat in 2019 onze 

vaste kosten aanzienlijk zullen stijgen.  

 

• Vanuit de gemeente Heemskerk zijn dit jaar diverse inloopavonden/bijeenkomsten geweest om te 

brainstormen over de toe te kennen subsidies. De penningmeester en voorzitter zijn hierbij 

aanwezig geweest.  

 

mailto:info@inhetzadel.nl
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• Het blijft nog steeds moeilijk om de lopende exploitatiekosten te financieren. De diverse 

instellingen zijn vaak wel bereid om projecten te financieren, maar een bedrag schenken om 

eenvoudigweg het paardrijden mogelijk te maken wordt eigenlijk altijd afgewezen. Om de lessen 

voor onze ruiters betaalbaar te houden, moeten wij juist daarom een steeds dringender beroep 

doen op een bijdrage van de diverse overheidsinstanties. Ondanks dit alles hebben wij besloten 

om de bijdrage van de ouders/verzorgers van onze ruiters dit jaar niet te verhogen. Dit was 

mogelijk doordat wij een aantal grotere donaties hebben ontvangen.  

Door de aangekondigde BTW verhoging zullen wij in 2019 de tarieven waarschijnlijk gedwongen 

weer moeten verhogen.  

 

• Mede door de recessie van de afgelopen jaren is het aantal donateurs en sponsors vrijwel nihil 

geworden. Ook bedrijfssponsoring bleek door de economische crisis een onhaalbare zaak. Deze 

ontwikkelingen baren ons ernstig zorgen en het bestuur is bezig een nieuw plan van aanpak op te 

zetten.  

 

• Dit jaar bestond de kascommissie uit Timo Bakker en Egbert Gorter.  

 

• Op 15 november hebben twee bestuursleden een cursusavond over de Algemene Verordening 

Gegevensbescherming (AVG). Op de website is het privacybeleid van onze stichting vastgelegd.  

• Op zondag 15 juli 2018 werd de jaarlijkse PWN zomerdag bij Chateau Marquette gehouden. Ook 

Ruitersportcentrum de Schimmelkroft was vertegenwoordigd. Kinderen mochten voor een kleine 

bijdrage een rondje ponyrijden. Het was een leuk evenement dat druk bezocht is. Door het zeer 

warme zomerweer moest er echter al vrij snel besloten worden om te stoppen. De extreme warmte 

begon de pony’s en de vrijwilligers parten te spelen. De opbrengst van deze activiteit (€ 75,00) ging 

naar SPG “In Het Zadel”. Wij willen Wim van Bergenhenegouwen en de vele andere vrijwilligers 

van Ruitersportcentrum De Schimmelkroft die deze dag meegeholpen hebben bijzonder bedanken 

voor hun inzet. Het is een waardevolle dag geweest, waarbij ook veel nieuwe contacten gelegd zijn.  

• In de week van 1 t/m 7 april 2018 hebben wij deelgenomen aan de collecte voor het Fonds 

Gehandicaptensport. Dank aan de 10 vrijwilligers die ons hierbij hebben geholpen. Dit heeft € 400 

opgebracht.  

• Donateurs: 

- De firma Denneman heeft toegezegd 5 jaar lang € 300 euro te doneren. In 2018 hebben wij de 

eerste donatie mogen ontvangen.  

- Van de Familie Meijer hebben wij, in het kader van hun 50 jarig huwelijk, € 425 ontvangen.  

- Er is een donatie van € 150 ontvangen van mevrouw Van Dale – Schiphorst.  

- Van de Stichting Nijhof mens en dier hebben wij € 3.000 subsidie ontvangen.  

- De opbrengst van de veiling bij de Groene Ezel op 31 maart 2018 kwam ten goede aan onze 

stichting. Opbrengst maar liefst € 1.100. 

• Rotary Beverwijk organiseerde op zaterdag 11 augustus 2018 een badeendjesrace in de 

stationsvijver in Beverwijk. Voorafgaande hieraan werden de eendjes tijdens de Brocante Markt op 

7 juli verkocht. De voorzitter heeft samen met Els de kraam tijdens deze dag bemenst. Opbrengst 

van de badeendjesrace was voor onze stichting.  

• Tijdens de fietstocht van de Rabobank op zondag 10 juni 2018 is er € 50 bij elkaar gefietst.  

 

• Het Schipholfonds had op maandag 20 november 2017 filmopnames gemaakt. De film over het 

effect van hun donatie voor het vervangen van onze tillift was vanaf dit jaar te zien op YouTube. 

Het filmpje heet Schipholfonds laat omgeving sportief bewegen. 

 

• RTV IJmond heeft op 26 november 2018 filmopnamen gemaakt tijdens de ochtendlessen.  

• Tijdens de open dag van RSC De Schimmelkroft op 16 september 2018 hebben wij een 

demonstratieles gegeven. Daarnaast waren wij aanwezig om onze stichting te promoten.  
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• Op zaterdag 15 september 2018 vond de Fit and Funchallange. Wij hadden hier ook een stand met 

spullen die door Sanne en Wim van Bergenhenegouwen ter beschikking gesteld waren. Het 

evenement werd redelijk bezocht. Met dank aan Joke Gaal die deze dag namens ons geholpen 

heeft. 

 

Tot slot 

Ondanks de vele uitdagingen op het gebied van ruiteraantallen, vrijwilligers en financiën hopen wij 

ook in 2019 met het voltallige bestuur, samen met alle ruiters/amazones, vrijwilligers en instructie, 

op dezelfde succesvolle wijze verder te kunnen gaan.  


